
 
 
 
 

Uchwała Nr XXXIX/241/2018 
Rady Powiatu w Kluczborku  
z dnia 17 stycznia 2018 r. 

 
 
 

w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Powiatu w Kluczborku do Ministra Zdrowia 
 w sprawie poprawy systemu ochrony zdrowia 
 
 
 
 Na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 
powiatowym (Dz. U. z 2017 r. poz. 1868 t.j.) i § 21 ust. 2 Uchwały Nr V/33/2011 
Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 10 lutego 2011 r. w sprawie uchwalenia Statutu 
Powiatu Kluczborskiego (Dz. Urzędowy Województwa Opolskiego Nr 28, poz. 361 z późn. 
zm.) Rada Powiatu w Kluczborku uchwala co następuje: 
 
§ 1. Rada Powiatu w Kluczborku przyjmuje stanowisko do Ministra Zdrowia  
w sprawie poprawy systemu ochrony zdrowia przedstawione w załączniku do niniejszej 
uchwały. 
 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu w Kluczborku.  
 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 
 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Powiatu  
w Kluczborku 
Andrzej Butra 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 
 
 
 
      Załącznik do Uchwały Nr XXXIX/241/2018  
      z dnia 17 stycznia 2018 r.  
                                           Rady Powiatu w Kluczborku 
 
 

 
STANOWISKO 

Rady Powiatu w Kluczborku 
z dnia 17 stycznia 2018 r. 

 

do Ministra Zdrowia w sprawie poprawy systemu ochrony zdrowia 

 

       Rada Powiatu w Kluczborku, mając na uwadze zdrowie mieszkańców naszego 

powiatu, które jest ich najwyższym dobrem, apeluje do Ministra Zdrowia o niezwłoczne 

podjęcie systemowych rozwiązań przyczyniających się do: 

- zwiększenia nakładów finansowych na ochronę zdrowia, 

- zwiększenia limitów przyjęć na wydziałach lekarskich,  

- otwarcia naszego rynku na lekarzy z  krajów  spoza  Unii  Europejskiej   

z  jednoczesnym złagodzeniem procedury nostryfikacji dyplomu, 

- zacieśnienia współpracy pomiędzy przychodniami i szpitalami. 

Zaistniała w bieżącym roku sytuacja w służbie zdrowie wymaga kompleksowych, prawnie 

ujętych rozwiązań, dzięki której niewielka ilość lekarzy i regularne podwyższanie  im już  

i tak solidnych uposażeń, zastąpiona zostanie możliwością zatrudnienia w szpitalach 

lekarzy zza granicy. Należy poszukiwać rozwiązań, dzięki którym do pełnienia dyżurów  

w oddziałach szpitalnych, zaangażowanych zostanie większa ilość lekarzy. 

Rada Powiatu w Kluczborku w pełni popiera postulat lekarzy rezydentów domagających 

 się m.in. zwiększenia nakładów na ochronę zdrowia. Sukcesywne zwiększanie nakładów 

na ochronę zdrowia, do poziomu 6,8 proc. PKB, w ciągu najbliższych trzech lat, przyczyni 

się do poprawy sytuacji w polskiej służbie zdrowia. Zwiększone tym samym środki 

finansowe umożliwią szpitalom funkcjonowanie na bezpiecznym poziomie, 

co z kolei w obecnej sytuacji niestety nie jest zagwarantowane.  

Działalność, bez jednoczesnego zadłużania się, szpitala wchodzącego w skład sieci szpitali 

publicznych, finansowanego w roku 2018 kwotą z roku 2015, przy jednoczesnym 

zrealizowaniu takiej samej ilości procedur medycznych, nie jest możliwa. Między rokiem 

2015, a 2018 wzrosły ceny zakupów i usług. Dodatkowo niewystarczająca ilość lekarzy 

m.in. w województwie opolskim (wg danych GUS w 2015 r., w województwie opolskim  

na 1 lekarza przypadało 269 pacjentów, natomiast średnia w kraju wynosiła 187 

pacjentów/lekarza, a liczba lekarzy internistów w województwie opolskim nie zwiększyła 

 



się, w 2015 i 2016 rok wynosiła 146 lekarzy) determinuje dyrektorów szpitali  

w zabieganiu o lekarza, do proponowania coraz to większych stawek. W ciągu trzech 

ostatnich lat koszty lekarskich dyżurów w Szpitalu w Kluczborku znacząco wzrosły.  

 

Zaistniała sytuacja z początkiem bieżącego roku dotknęła również Powiatowe Centrum 

Zdrowia S.A w Kluczborku. Ze względu na nie podpisanie przez lekarzy m.in.internistów 

umowy, a tym samym na brak wymaganej ilości lekarzy specjalistów, podjęta została 

decyzja o czasowym zawieszeniu oddziału chorób wewnętrznych. Problem braku interny  

w północnej części Opolszczyzny został dodatkowo spotęgowany podobnym działaniem 

oleskiego szpitala, w którym interna swoją działalność zawiesiła dwa  tygodnie  

wcześniej.  

Uniemożliwienie, 140 - tysięcznej populacji zamieszkującej dwa sąsiadujące ze sobą 

powiaty, dostępu do najbliżej położonych oddziałów wewnętrznych nie jest jedynym 

problemem służby zdrowia zdiagnozowanym w tym momencie w Polsce. Problemem  

są także liczne wypowiedzenia umów opt-out. Wypowiedzenia często dotyczą różnego 

okresu. Jedno, dwu i kilkumiesięcznego. 

Konsekwencją tego, w perspektywie zaledwie kilku miesięcy, w przypadku braku 

zaangażowania Ministra Zdrowia w rozwiązanie powyższego problemu, może dojść do 

paraliżu służby zdrowia w naszym kraju, a co za tym idzie do narażenia życia wielu 

milionów pacjentów.  

 

Rada Powiatu w Kluczborku pragnie podkreślić, że Szpital Powiatowy w Kluczborku 

spełnia szczególną rolę w zapewnieniu właściwego poziomu ochrony zdrowia dla 

wspólnoty lokalnej  i aby mógł właściwie funkcjonować powinien mieć zapewniony 

odpowiedni poziom finansowania świadczonych usług medycznych  ze środków 

publicznych. 

 
 
 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Powiatu  
w Kluczborku 
Andrzej Butra 

 
 

 
 
 
 

 


